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Pekné časy pri futbale                       
a v streleckom krúžku

Športom žije odmalička, spočiatku 
mu bol najbližším futbal. Najviac 
úspechov má zo streleckého športu a 
stolného tenisu.
„Pochádzam z podtatranskej obce 
Východná. Ako každý malý chlapec i 
ja som si zvolil futbal ako prvý šport. 
Aktívne som sa snažil pomôcť obci vo 
všetkých kategóriách, prešiel som od 
žiakov k dorastu a krátko som hral aj 
za A-mužstvo. Futbal však nebol jedi-
ný šport, ktorému som sa venoval. Na 
prvom stupni základnej školy ma spo-
lužiak priviedol do streleckého krúž-
ku na Strednej odbornej škole lesníc-
kej v Liptovskom Hrádku. Začínal som 
streľbou na 10 metrov zo vzduchovky, 
neskôr som presedlal na bežiaci terč 
(vzduchovka na 10 metrov a maloráž-
ka na 50 metrov), kde som dosiahol 
niekoľko celoslovenských úspechov, 
vrátane titulov viacnásobného maj-
stra Slovenska. V súvislosti so streľbou 
moje veľké poďakovanie patrí trénero-
vi Jánovi Kriškovi z Dovalova za jeho 
odborné vedenie a trpezlivosť, ktorú 
musel každý deň prejavovať. Streľba 
bola teda môj druhý šport. Osobne ma 
veľmi mrzelo, keď nás Medzinárodný 
olympijský výbor vyškrtol zo zozna-
mu olympijských športov. Daná akcia 
vyvolala okamžitú reakciu v podobe 

Osobnosti stolného tenisu

Peter Stano
Rázovitá Východná, ktorá má viac ako 2 200 obyvateľov, je za-
ujímavá históriou i súčasnosťou. Hornoliptovská obec je zná-
ma bohatstvom ľudových zvykov, Folklórnou skupinou Kriváň 
a predovšetkým chýrnym folklórnym festivalom. Veľmi dobré 
meno majú aj tunajší stolní tenisti. Jeden z najúspešnejších je 
33-ročný Peter Stano.

zníženia finančnej podpory, zruše-
nia niekoľkých pravidelných súťaží a 
nutnosti sa preorientovať z bežiaceho 
terča na statické disciplíny, v ktorých 
som už nemohol konkurovať mladším 
strelcom.“

Pingpongové začiatky

„V priestoroch strelnice SOŠ lesníckej 
sa nachádzal aj pingpongový stôl, 
ktorý sme si rozložili vždy, keď naša 
strelecká tréningová morálka bola na 
minime. Po jeho rozložení sme stolný 
tenis „mastili“ už jedna radosť. Tak 
začal môj tretí žiacky šport, ktorý mi 
ako jediný aktívny zostal až do dospe-
losti.“ 

Tréningy v Hybiach

„Počas mládežníckeho obdobia som 
navštevoval stolnotenisový klub v 
Hybiach, keďže v tej dobe nefungoval 
oddiel v rodnej Východnej. V Hybiach 
pôsobil aj môj krstný otec Július Mo-
ravčík s jeho synom Miroslavom, 
ktorý je zároveň mojím bratrancom. 
Obaja sú veľmi dobrí hráči, takže akli-
matizácia bola jednoduchšia. Na tré-
ningy som dochádzal dvakrát do týž-
dňa. Na jednom z nich som usilovne 
topspinoval až tak, že som sa pošmy-
kol, spadol a zlomil si raketu. Vtedy mi 
krstný doslova zlepil novú, z nejakých 

zbytkov, ktoré mal doma. Ako poťah 
na bekhend mi nalepil tzv. „anťák,“ 
v tej dobe som ani nevedel, čo to je. 
Uvedený poťah sa prejavil na mojom 
atypickom štýle hry. V priebehu času 
som presedlal na „trávu“ a s ňou hrám 
dodnes. Za Hybe som odohral len je-
den či dva zápasy, po ktorých som sa 

rozhodol nepokračovať v súťažnom 
pingpongu a prestal som aj aktívne 
trénovať.“

Obnovenie oddielu 

Stolný tenis vo Východnej má za se-
bou krátku, ale pozoruhodnú histó-

riu. Obľúbený šport sa tu hrával už 
v predošlom storočí, no vždy len for-
mou jednorazových podujatí. Súčas-
ný stolnotenisový oddiel vznikol v 
roku 2011 a je súčasťou Telovýchov-
nej jednoty. V premiérovej sezóne 
2011/2012 hralo v dresoch Východ-
nej iba jedno družstvo, dnes má od-
diel trojicu mužstiev a viac ako dve 
desiatky registrovaných hráčov. 
„Podobne ako v iných dedinách i u 
nás sa každoročne organizovali pin-
gpongové turnaje, kde sme sa vždy 
pohrávali s myšlienkou ako oživiť 
východniansky oddiel. Až raz neosta-
lo len u prázdnych rečí, ale skutočne 
sme sa prihlásili do dlhodobej súťaže 
družstiev. Do súťažného diania sme 
vstúpili v ročníku 2011/2012, keď 
sme ako každý nováčik začínali v 
najnižšej okresnej súťaži, ktorou je až 
doteraz ôsma liga.
O obnovenie oddielu sa zaslúžili osob-
nosti ako Jaroslav Farbák, Martin Na-
hálka či František Pitoňák. Bez týchto 
výrazných postáv, ktoré sa primárne 
pričinili o znovuoživenie stolného 
tenisu vo Východnej, by sme to nedo-
kázali. Veľká vďaka za podporu patrí 
tiež vedeniu obce, ktoré nám poskytlo 
materiálnu pomoc a vybudovalo vý-
borné zázemie v telocvični základnej 
školy. V porovnaní s ostatnými klubmi 
máme veľmi dobré podmienky.“ 

Postupy do vyšších súťaží

„Na prvé zápasy sme sa tešili a nič sme 
nepodcenili. S tréningami sme začí-
nali osem mesiacov pred začiatkom 
sezóny. Trénovali sme aj v lete a väč-
šinou dvakrát týždenne. Keď sme na-
stupovali na prvé stretnutia, boli sme 
nervózni, avšak tréningy a skúsenosti 
spoluhráčov sa prejavili. Ôsmu ligu 
sme ovládli bez straty jediného bodu. 
Víťazstvá posilnili naše odhodlanie 
skúsiť vyššiu súťaž, kde sa nám poda-
ril rovnaký kúsok. 
S postupom do siedmej ligy vzrástol 
aj záujem verejnosti o náš šport a vý-
chodnianska „stolnotenisová rodina“ 
sa rozrástla o nových členov. Táto sku-
točnosť mala za následok, že v sezóne 
2012/2013 sme do okresných súťaží 
prihlásili dve mužstvá, A-družstvo do 
VII. ligy a B-tím do VIII. ligy. Obom 

TJ Družstevník Východná

Stolnotenisový oddiel 
TJ Dr užste vník Východná.


